

the Admission of New Members for study and report to the Security Council at the appropriate time.

Adopted at the 132nd meeting by 10 votes to 1 (Australia).

25 (1947). Resolution of 22 May 1947

The Security Council

Resolves that the application of Italy to the Security Council for membership in the United Nations be referred to the Security Council's Committee on the Admission of New Members for study and report to the Security Council.

Adopted at the 137th meeting by 10 votes to none, with 1 abstention (Australia).

Decision

At its 152nd meeting, on 8 July 1947, the Council, acting upon the recommendation of the General Assembly,²⁸ instructed the Committee on the Admission of New Members to re-examine certain applications for membership in the United Nations and to submit its report on 10 August 1947, or earlier if possible.

29 (1947). Resolution of 12 August 1947

The Security Council,

Having received and considered the report submitted by the Committee on the Admission of New Members regarding the re-examination of the applications for membership in the United Nations of the People's Republic of Albania, the Mongolian People's Republic, the Hashemite Kingdom of Transjordan, Ireland and Portugal, and the examination of the applications of Hungary, Italy, Roumania, Austria, Yemen and Bulgaria,²⁹

Having received and considered the application of Pakistan,

Having taken due notice of the statements of opinions of the members of the Security Council in regard to these applications,

²⁸ General Assembly resolution 35 (I), accepted by the Council at its 81st meeting (see *Resolutions and Decisions of the Security Council, 1946*, p. 17).

²⁹ *Official Records of the Security Council, Second Year, Special Supplement No. 3.*

nouveaux Membres pour étude et rapport au Conseil de sécurité en temps opportun.

Adoptée à la 132^e séance par 10 voix contre une (Australie).

25 (1947). Résolution du 22 mai 1947

Le Conseil de sécurité

Décide que la demande présentée par l'Italie au Conseil de sécurité en vue de son admission à l'Organisation des Nations Unies sera renvoyée au Comité d'admission de nouveaux Membres aux fins d'examen et de rapport au Conseil de sécurité.

Adoptée à la 137^e séance par 10 voix contre zéro, avec une abstention (Australie).

Décision

A sa 152^e séance, le 8 juillet 1947, le Conseil, donnant suite à la recommandation de l'Assemblée générale²⁸, a invité le Comité d'admission de nouveaux Membres à procéder à un nouvel examen de certaines demandes d'admission à l'Organisation des Nations Unies et à présenter son rapport le 10 août 1947, ou plus tôt si possible.

29 (1947). Résolution du 21 août 1947

Le Conseil de sécurité,

Après avoir reçu et examiné le rapport du Comité d'admission de nouveaux Membres concernant le nouvel examen des demandes d'admission à l'Organisation des Nations Unies présentées par la République populaire d'Albanie, la République populaire de Mongolie, le Royaume hachémite de Transjordanie, l'Irlande et le Portugal, ainsi que l'examen des demandes d'admission de la Hongrie, de l'Italie, de la Roumanie, de l'Autriche, du Yémen et de la Bulgarie²⁹,

Après avoir reçu et examiné la demande d'admission du Pakistan,

Après avoir dûment pris acte des opinions exprimées par les membres du Conseil de sécurité au sujet de ces demandes d'admission,

²⁸ Résolution 35 (1) de l'Assemblée générale acceptée par le Conseil à sa 81^e séance (voir *Résolutions et décisions du Conseil de sécurité, 1946*, p. 17).

²⁹ *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, deuxième année, Supplément spécial n° 3.*

Recommends to the General Assembly that it admit to membership in the United Nations the following applicants: Yemen and Pakistan.

Adopted unanimously at the 190th meeting.

Decisions

At its 206th meeting, on 1 October 1947, the Council, during its consideration of the application of Finland and its reconsideration of the applications of Bulgaria, Hungary, Italy and Roumania for admission to the United Nations, adopted the following motion:

“The Security Council resolves to hold a separate and final vote on each application for membership.”

Adopted by 9 votes to 2 (Poland, Union of Soviet Socialist Republics).

At its 221st meeting, on 22 November 1947, the Council decided to report to the General Assembly that reconsideration of the applications of Italy and Transjordan by the Council had indicated that none of the members had changed its position, that the reconsideration had therefore not produced any results, and that the Council had postponed further consideration of these two applications in order to allow consultation among the permanent members.

Recommande à l'Assemblée générale d'admettre à l'Organisation des Nations Unies les Etats suivants: le Yémen et le Pakistan.

Adoptée à l'unanimité à la 190^e séance.

Décisions

A sa 206^e séance, le 1^{er} octobre 1947, le Conseil, au cours de l'examen de la demande d'admission à l'Organisation des Nations Unies présentée par la Finlande et du nouvel examen des demandes d'admission de la Bulgarie, de la Hongrie, de l'Italie et de la Roumanie, a adopté la proposition suivante:

“Le Conseil de sécurité décide de voter séparément et définitivement sur chaque demande d'admission.”

Adoptée par 9 voix contre 2 (Pologne, Union des Républiques socialistes soviétiques).

A sa 221^e séance, le 22 novembre 1947, le Conseil a décidé de faire connaître à l'Assemblée générale que le nouvel examen par lui des demandes d'admission de l'Italie et de la Transjordanie avait fait ressortir qu'aucun membre n'avait modifié sa position, que ce nouvel examen n'avait donc donné aucun résultat et que le Conseil avait remis à plus tard un nouvel examen de ces deux demandes afin de permettre aux membres permanents de se concerter.

PROCEDURE ⁸⁰

A. PROVISIONAL RULES OF PROCEDURE OF THE SECURITY COUNCIL

26 (1947). Resolution of 4 June 1947

[S/368]

The Security Council,

Having considered General Assembly resolution 88 (I) of 19 November 1946, adopting provisionally and subject to the concurrence of the Security Council the following rule of procedure:

⁸⁰ Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1946.

PROCÉDURE ⁸⁰

A. RÈGLEMENT INTÉRIEUR PROVISOIRE DU CONSEIL DE SÉCURITÉ

26 (1947). Résolution du 4 juin 1947

[S/368]

Le Conseil de sécurité,

Ayant examiné la résolution 88 (I) par laquelle l'Assemblée générale a, le 19 novembre 1946, adopté provisoirement et sous réserve de l'avis conforme du Conseil de sécurité, l'article suivant du règlement intérieur:

⁸⁰ Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1946.